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Výpis z 
U S N E S E N Í    č. 7 /07 

ze zasedání  
Zastupitelstva  

města Nový Knín 
ze dne 12. 7. 2007 

 
U S N E S E N Í   č.1- 7/2007 – ZM 
Zastupitelstvo města  Nový  Knín 

v o l í   návrhovou komisi na usnesení ve slože-
ní : předseda - Jan Hranický 
                  členové - Jiří Krása, ing.Matějíček 

U S N E S E N Í   č.2- 7/2007 – ZM     
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

v o l í   ověřovatele zápisu  -.MUDr.Miloš Ne-
vařil, Václav Krotil 

U S N E S E N Í č.3- 7/2007 – ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

s c h v a l u j e   program zasedání zastupitel-
stva dne 12.7.2007. 

U S N E S E N Í   č.4- 7/2007 – ZM     
Zastupitelstvo města  Nový Knín  

po projednání  n e s c h v a l u j e  Mandátní 
smlouvu o poskytování služeb při čerpání pro-
středků z fondů EU se společností P.P.P. CZ 
EU, s.r.o. 

  Ing.Tomáš Havlíček               Dr.Miloš Petřík 
      starosta města                        místostarosta 

V Novém Kníně dne 12. 7. 2007 
 

 
 

V ý p i s  z   
U S N E S E N Í 

č.16/07 
ze schůze Rady města Nový Knín 

23.7.2007 
 

Usnesení č. 1-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
23.7.2007 

Usnesení č. 2-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í   popis stávajícího stavu 

na ČOV Nový Knín a zrušení rozhodnutí č.j. 
22539/01 vypracovaného Vodohospodářskou 
společností Dobříš.  
 

Usnesení č. 3-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  dopis p. Čestmíra 
Amorta ohledně dokončení rukopisu o dějinách 
Nového Knína a projevila zájem o jeho zaslání. 

Usnesení č. 4-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  žádost společnosti Krásnohor-
ská elektro s.r.o. o vyjádření ke stavbě elektric-
kého zařízení v k.ú. Starý Knín řešící posílení 
venkovního vedení. 

Usnesení č. 5-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost p. Martina Pro-
vazníka o odprodej pozemku p.č. 372/4 v k.ú. 
Nový Knín. 

Usnesení č. 6-16/2007 – RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  nájemní smlouvu na pozemky 
p.č. 258/1 o výměře 7448m2, 259/1 o výměře 
4557m2, 261 o výměře 3174m2 a 263 o výměře 
4866m2 mezi Městem Nový Knín a Římskoka-
tolickou farností Starý Knín, za cenu 1000 Kč 
za rok. 

Usnesení č. 7-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  žádost o finanční příspěvek na 
letní skautský tábor 2007 v Bražci u Náchoda 
ve výši 7000 Kč. 
 

Usnesení č. 8-16/2007 – RM 
Rada města Nového Knína  

b e r e  n a  v ě d o m í  nabídku na program 
VZSYSTEM řešící veřejné zakázky v souladu 
se Zákonem o veřejných zakázkách č. 137/2006 
Sb. 

Usnesení č. 9-16/2007 – RM 
Rada města Nového Knína  

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost o vyjádření 
k navrhované změně jízdního řádu autobusové 
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linky č. 361 a  
p o v ě ř u j e  starostu města zveřejněním 
v Novoknínském zpravodaji. 
 

Usnesení č. 10-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  stížnost vlastníků par-
cel č. 930/4, 930/3 a 930/2 proti chovateli hos-
podářských zvířat na parcele č. 341/1. 
 

Usnesení č. 11-16/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  žádost o souhlas s projektem 
stavby a následnou realizací v k.ú. Sudovice 
realizovaný Energonem Dobříš.  

    Ing. Tomáš Havlíček             Jan. Moravec 
         starosta města                         radní 

V Novém Kníně dne 23.7.2007 

 
 

Výpis z  
USNESENÍ 
č.17/07 

ze schůze Rady města Nový Knín 
13.8.2007 

 
Usnesení č. 1-17/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
13.8.2007. 
 

Usnesení č. 2-17/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  smlouvu o dílo na zhotovení 
projektu pro ÚR a SP na Vodovod Chotilsko-
Záborná Lhota-Nový Knín s Ing. Josefem Čer-
nohorským. 
 

Usnesení č. 3-17/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  informaci starosty měs-
ta o průběhu plnění rozpočtu města za 7 měsíců 
roku 2007. 
 

Usnesení č. 4-17/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost pana J. Chmelí-

ka o prošetření nepovoleného umístění kamenů 
na p.č. 672/2 v k.ú. Nový Knín. 

 
Usnesení č. 5-17/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  oznámení a žádost o 
nápravu ve věci vytékajících fekálií ve Starém 
Kníně. 

 
Usnesení č. 6-17/2007 – RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  změnu podmínky pro vzájem-
nou směnu pozemků mezi Městem Nový Knín 
a sl. Jaroslavou Blažkovou, a to namísto původ-
ní „bude zachován průjezd mezi oplocením let-
ního kina a budoucí hranicí pozemků jmenova-
né“ nově“ bude zachován průchod mezi oplo-
cením letního kina a budoucí hranicí pozemků 
jmenované“. 
 

Usnesení č. 7-17/2007 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í    
dopis pana Dyka a  
p o v ě ř u j e  starostu města vyvolat odpovída-
jící jednání v této věci. 
 

Usnesení č. 8-17/2007 – RM 
Rada města Nového Knína  

b e r e  n a  v ě d o m í   cenovou nabídku fir-
my REIMO na opravu místní komunikace 
v osadě „Na Červené“ ve výši 535.464,30 Kč. 
 

Usnesení č. 9-17/2007-RM  
Rada města Nového Knína  

p r o j e d n a l a   a   b e r e   n a   v ě d o m í 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělá-
vání Základní školy Nový Knín a Školní vzdě-
lávací program pro předškolní vzdělávání Ma-
teřské školy Nový Knín předložený ředitelstvím 
Základní školy a Mateřské školy Nový Knín 

 
 Ing. Tomáš Havlíček        Dr. Miloš Petřík 
      starosta města              zástupce starosty 
 

V Novém Kníně dne 13.8.2007 
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S p o l e č e n s k á  k r o n i k a 

Naší jubilantce přejeme hodně zdraví a pohody v kruhu svých blízkých. 

Jubilantka měsíce září 2007  

   Marie Ďurigová                                              75 let 

Poděkování 
Děkuji panu starostovi Tomáši Havlíčkovi, městskému zastupitelstvu a Svazu postižených civili-

začními chorobami za milé a vřelé blahopřání k mým narozeninám. 
                                                                                                                            Růžena Huňková 

Oznámení o přerušení dodávky elektřiny 

31.8. a 1.9. 2007 bude v obci Libčice přerušena dodávka elektřiny  
z venkovního vedení.  

Přerušení dodávky bude v obou dnech od 9:00 do 15:30. 

Vyzýváme  tímto zájemce 
o pravidelné využívání  
tělocvičny Základní školy 
Nový Knín (pondělí až pá-
tek od 17.00 hod.), aby nej-
později do pondělí 17. září 
předali na Městský úřad 
v Novém Kníně žádost 
s uvedením následujících 
údajů: název organizace, 
den a  hodina cvičení, obdo-
bí využívání (zahájení, 
ukončení), kontaktní osoba, 
mobil, popř. e-mail), pod-
pis. Na základě žádostí bu-
de sestaven rozvrh využívá-
ní tělocvičny se zahájením 
cvičení od pondělí 1. října 
2007.   

                         (mp) 

Výzva 
   Ve čtvrtek 2.srpna a 20.srpna asistoval SDH Nový Knín při 

likvidaci suchých stromů u Nebeského rybníku mezi Novým Kní-
nem a Mokrovraty a v Sudovicích. U Nebeského rybníku se jedna-
lo o uschlý dub a v Sudovicích  o prasklý kaštan u silnice směrem 
na Prahu. V obou případech členové sboru řídili dopravu během 
kácení stromů. Celkem se na této akci podíleli 3 členové jednotky 
s vozem Mitsubishi Pajero. 

Zprávy z činnosti SDH Nový Knín 

P o z v á n k a  
Zastupitelstvo  

města Nový Knín  
zve na své zasedání,  

které se bude konat dne 13.9.2007  
od 19.00 hodin 

v jídelně Základní školy v Novém Kníně. 
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K obrázku na titulní straně 
Řada čtenářů našeho Zpravo-
daje se zájmem sleduje, odkud 
kreslené pohledy z našeho 
města a jeho blízkého okolí 
pocházejí. Někdy je to těžké, 
obrázky sledují i minulé, zmi-
zelé pohledy, které mnohdy 
pamatují jen opravdu pamět-
níci. Ale dnešní pohled, ač je 
ze středu města, nikdo nezná. 
Zrodil se ve fantazii a přání.  
Jak to vlastně bylo: Mnozí 
z nás pamatují řadu domů, 
které v prudkém svahu Pivo-
varské ulice stály a lemovaly 
úzkým chodníkem opravdu 
úzkou vozovku. Z náměstí 
ústilo v jeho nejnižší části 
úzké hrdlo, kterým stěží pro-
jely dva osobní automobily 
současně. Možná, že to tak 
hrozné nebylo, pamatuji se, že 
jednou stály v prostoru dvě 

auta, která měla problémy, aby se vyhnula, řidiči si prohlíželi blatníky, jestli neutrpěly újmu, když 
jsem se řítil seshora na kole, které už bych těžko ubrzdil. I prolétl jsem mezi jedním a zdí a ono to 
vyšlo! Takže tedy úzké místo, které tvořil dům, kde byl v přízemí obchod s textilem pana Malčán-
ka, vedle měl pan Zajíček opravnu obuvi. Pod ním v Pivovarské směrem dolů stály další sice tem-
né, ale malebné domy, holičství pana Křivohlavého s temným a úzkým krámkem holičství, dům 
kominíka pana Lišky a úplně dole stál památný dům, spíš malá usedlost Kramatů. 

Pro architekturu a urbanismus města měl tento blok a s ním spojené uzavřené náměstí nesmírný 
význam. Náměstí bylo opravdu městským uzavřeným náměstím, což patří k základům městského 
stavitelství. Jestli to v českých městech bylo zvykem, bylo to nejspíše z obranných důvodů a nebo 
z důvodů zvýraznění nejdůležitějšího prostoru v městě. 

Pak přišla doba socialistického realismu, historie a tradice musely ustoupit a naše město bylo 
postiženo šílenou myšlenkou strategických plánovačů vybudovat prostředkem města důležitou  
silnici  s účelem jejího vojenského využití. Ještě se  v našem archivu nalézá demoliční výměr na 
Mincovnu, měl být zbořen dům U Mašků (jako satisfakci mělo být ve zbylém prostoru vedle nové 
silnice muzeum). Z tohoto prostoru měl vést obrovský most zatáčkou přes Potůček na Hůrka. Další 
vysoký most se měl vést přes celé údolí v prostoru nad Hrádkem. Bylo to myšleno vážně, a tak  
začaly demolice. Naštěstí to odnesla jenom již zmíněná Pivovarská ulice, dál se už nepokračovalo.  

Když socialistické nadšení zbourat město a postavit místo něj panelákové sídliště pominulo, 
začalo se opět reálně uvažovat, vrátila se okamžitě myšlenka napravit to, co se v sedmdesátých 
letech nerozumně pobořilo. Všem náhle přišlo na mysl: uzavřít opět tu bolestnou díru v jeho spod-
ní části, vrátit městu jeho městský výraz a dostavět ulici směrem dolů. V archivu Nového Knína se 
nalézá několik starších návrhů této zástavby, jeden např. byl vytvořen studenty katedry architektu-
ry i pozdější pochází z ateliérů fakulty stavební, se kterou máme stále dobré kontakty. I v součas-
ném platném a schváleném územním plánu máme naplánovanou dostavbu. 

Pravda, pořád jsme v oblasti plánů a možná i snů, ale reálný podklad přece tato myšlenka má. 

 



 

 

Pohřební služba 
Jiří Kotrch 
Dobříš, Pražská 215 

tel.: 318542019,   
mobil 606446698 nebo 721500496 

 
Kompletní služby 

v pohřebnictví 
Dobříš, Nový Knín a okolí 

 

 

Firma DETAIL  
interiér s.r.o. 
 
 
 
 
 
 
Nabízíme k prodeji: 
-     dřevěné brikety  

   o průměru 7 cm,volně balené 
-     palivo 
-     truhlářský odpad 

 
Informace na tel.čísle 
736 488 776 

 

Pozemky jsou v majetku města a je jenom 
na jeho přestavitelích a názoru a přání 
všech obyvatel našeho městečka, zda budou 
prodány takovému investorovi, který bude 
respektovat podmínky, nezbytné pro reali-
zaci a uskutečnění našeho dlouholetého 
plánu.  

Podmínek je celá řada. Předně bychom 
ve městě potřebovali novou poštu, ta stará 
je nejenom ostudou českých pošt, ale i nás 
samých. Uvítali bychom drobné krámky, 
drobné služby, v prostorech nad obchůdky 
by mohly být byty, větší budova na začátku 
(na náměstí) a na konci (dole před křižovat-
kou) by mohla obsahovat kromě zmíněné 
pošty třeba realitní kancelář, opravny, man-
dl, či všechno, co je reálné v malém městě 
provozovat a co by bylo prospěšné nám, 
obyvatelům i pochopitelně investorovi celé 
akce. Zastupitelé města vypíší výběrové 
řízení, nu a uvidíme. Napište nám Vaše 
nápady či myšlenky! 

                          Ing. Jiří  K a l e r t a 
                      vedoucí stavebního úřadu  
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Chotilský 
    zpravodaj   

 

Chotilský 
    zpravodaj   
srpen 2007     číslo 8 

Společenská kronika  
Jubilanté měsíce září 2007:  

   10. 9.     Anna Soukupová z Hněvšína                            96 let 
   17. 9.     Anna Lukavská z Křeničné                              70 let 

                            Jubilantům srdečně přejeme hodně zdraví.                                           



 

Zprávy ze zasedání obecního zastupitelstva   
Výňatek ze zasedání zastupitelstva 

obce ze dne 30. 7. 2007 
Zastupitelstvo obce schválilo zejména: 

*vybudování vodovodní přípojky k výstavbě 18ti rodinných domů v k.ú. Prostřední Lhota. 
*záměr prodat obecní majetek – budovu č.p. 24 v Prostřední Lhotě (bývalá MŠ) 
* projekt stavby s následnou realizací posílení kabelového vedení NN 0,4 kV ve stávající trase na 

pozemcích v k.ú. Sejcká Lhota. 
* nové nájemní smlouvy s Pozemkovým fondem ČR  
* k žádost o zpomalení dopravy v Záborné Lhotě mezi autobusovou zastávkou a dětským hřištěm 

připojí obec doporučující stanovisko které bude  postoupeno odboru dopravy MěÚ Dobříš. 
* smlouvu o dílo pro výstavbu místní komunikace v Prostřední Lhotě za pozemku  
    parc.č. 114/8 
* návrh Zemědělské spol. Dobříš, spol. s.r.o. na stanovení ceny za pronájem pozemků na dobu 6-ti 

let ve výši 1,5% z průměrné ceny půdy v kat.ú. Záborná Lhota, Křeničná, Chotilsko. 
* dotaci na akci „Memoriál gen. Custera“ v Hněvšíně v částce 20 000,-Kč 
*  návrh kupní smlouvy mezi obcí Chotilsko a Městskou částí Praha 6 o prodeji obecního pozemku 

v k.ú. Křeničná – Živohošť 
* umístění lehkého montovaného přístřešku na poz. parc. č. 240/1 v k.ú. Hněvšín 
* zakoupení l ks dámského vycházkového obleku a 4 ks pánského vycházkového obleku pro SDH 

Chotilsko 
* finanční příspěvek v částce 20 000,-Kč na opravu průčelí kostela sv. Fabiána a Šebestiána 

v Živohošti 
* opakovaným hlasováním 6-ti hlasy dokončení úpravy návsi v Chotilsku. Jeden hlas se zdržel 

hlasování.                                                                                                               -mo- 

N a b í d k a 
ŘEZNICTVÍ – uzenářství Pavel Šťástka,  

Prostřední Lhota, 
přijme  

do hlavního pracovního poměru ženu do výroby. 

Kontakt na tel. č. 318 593 361, 737 836 858 

Tenisový turnaj  
 
Jako každý rok i v letošním roce jsme uspořádali poslední červencovou sobotu tenisový turnaj na 

hřišti v Prostřední Lhotě. 
Turnaje se zúčastnilo 9 dvojic. Hráči sváděli mezi sebou urputné boje. 
Hrálo se za pěkného počasí až do večerních hodin. 
Vítězství si nakonec odnesla dvojice Petr Štěpán a Tomáš Mareš. 
Věříme, že se všem sportovní den líbil, i když některým hráčům to zrovna nevyšlo, 
a že se v příštím roce opět uvidíme.                                                                                        -A.M.- 



Postup přípravy: 

Kuřecí prsa rozkrájíme na malé kostičky. Cibuli 
oloupeme a nakrájíme na kolečka. Maso s cibulí pro-
mícháme s veškerým kořením, sójovou omáčkou, 
vejci a solamylem. 

Vzniklou řídkou směs naléváme postupně naběrač-
kou na rozpálený olej. Z jedné naběračky usmažíme 
jednu placičku. Opékáme ji z obou stran dozlatova. 
Podle velikosti naběračky usmažíme 10 i více kuře-
cích placiček. 

Kuřecí placičky podáváme s brambory, nebo hranol-
ky, chutnají i s bramborovou kaší. Doplníme salátem 
nebo ozdobíme zeleninou. 
 
 
 
 
Postup: 
 
Máslo utřeme s cukrem a vejci, přidáme ostatní přísa-
dy a umícháme těsto, které nalijeme na vymaštěný a 
moukou vysypaný plech a upečeme. Vychladlý 
moučník nakrájíme a posypeme cukrem. 
                                                                                       

                                                                -mo- 

Kulturní dům v Sedlčanech uvede: 
*11. 9. v 19,30 hodin divadelní hru Josefa Kajetána Tyla  
          v osobité úpravě Josefa Dvořáka  
          „STRAKONICKÝ DUDÁK     
           aneb To by bylo, kdyby…“ 
 
*18.9. v 19,30 hodin folkový koncert  
          „WABIHO  DAŇKA  
          s kytaristou MILOŠEM DVOŘÁČKEM“.  
          Zazní hity Rosa na kolejích, Píseň, co mě učil listopad, Ročník 47, Fotky, Nevadí,  
          Tonda má péra a mnohé další. 
 

Vstupenky na uvedená kulturní představení lze zajistit v kanceláři předprodeje v Sedlčanech nebo 
telefonem 318 821 158. 

 
Kulturní dům v Sedlčanech připravuje: 
*2.10. v 19,30 hodin pro příznivce dechovky koncert jihočeské kapely „BABOUCI“.  
          Přijďte  si poslechnout i zazpívat jihočeské písničky. 
 
*7.10. v 15,00 hodin pro rodiče s dětmi  nedělní představení pohádky „POPELKA“. 
                       Pohádku zahraje divadelní soubor Mladá scéna Ústí nad Labem.            
                                                                                                                                          -mo- 

K u l t u r a 

Pro kuchařinky  
a kuchaříky 

 
Kuřecí placičky 

jednoduché, chutné, rychlé hlavní jídlo, 
jehož příprava trvá asi 45 min. 

 
Ingredience: 

mletý černý pepř, 500g  kuřecích prs-
ních řízků, 1 lžička mleté sladké papri-
ky, 1 lžička pálivé papriky, sůl, 5 ks 
vajec, 2 lžíce solamylu, 4 ks cibule, 1 
lžička vedety, 1 lžíce sójové omáčky, 
olej na smažení. 

                                    
 

Rychlé řezy  
z podmáslí 

 
Ingredience: 

2 hrnky polohrubé mouky, 10 dkg más-
la, 1 hrnek cukru, 2 vejce, 1 prášek do 
pečiva, 
2 hrnky podmáslí 

 
 
 



 

Česká hasičská jednota, Hasičský sbor Libčice 

opět srdečně zve všechny  

nadšence požárního sportu 

na půlkulatý 

 5. ročník soutěže 
tentokrát v netradičním požárním sportu 

„O putovní pohár starosty obce“,  
 

která se uskuteční v sobotu 8.9.2007  
v Libčicích. 

Začátek soutěží od 9.30 hodin. 
 

Vstupné 20,- Kč   

 

Po celou dobu soutěže budou libčičtí hasiči  zajišťovat  

studené pivečko a teplé klobásky. 

  
Všichni jsou srdečně zváni. 
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Časté otázky a odpovědi týkající se třídění odpadů 

Jak správně vytřídit PET láhev? 
Prázdné PET láhvi, neznečištěné chemikáliemi, uvolníme víčko, sešlápneme a víčko utáhne-

me. Etiketu ponecháme.  
 
Jak správně vytřídit skleněnou láhev?  
Láhev vhazujeme do kontejneru na sklo bez uzávěru. Etiketu ponechá-

me. Se samotným uzávěrem naložíme dle jeho materiálu. Plastové víčko 
patří do kontejneru na plast. Kovové, pokud se u vás sbírá odděleně ko-
vový odpad, tak do sběrné nádoby nebo případně do sběrného dvora s 
ostatními kovy, jinak do směsného odpadu.  

 
Do které nádoby mám třídit krabice od džusů a mléka?  

Papírové krabice například od džusů nebo mléka nazýváme nápojo-
vými kartony. Organizovaný sběr těchto obalů probíhá již v mnoha 
městech a obcích v celé ČR. Sběrné nádoby, do kterých lze použitý 
nápojový karton odkládat, jsou označeny speciální oranžovou nálep-
kou s označením Nápojový karton. V některých obcích je sbírán ten-
to odpad do oranžových pytlů. O způsobu sběru nápojových kartonů 
ve vaší obci/městě se můžete informovat na obecním nebo městském 
úřadě (odbor životního prostředí nebo příslušný pracovník mající na 
starosti odpadové hospodářství).  
 

Jak správně vytřídit nápojový karton?  
Nikdy nevyhazujte krabice se zbytky nápojů. Před odložením 

do nápojového kartonu napustíme trochu vody, protřepeme a 
vylijeme. Takto jednoduše vymytý karton stlačíme a vhodíme do 
kontejneru nebo pytle určeného pro tento druh odpadu. Plastová 
víčka neoddělujeme, bude tak učiněno následně při zpracování 
odpadu v zařízeních k tomu vaší obcí či městem určených. 

 
Proč je v mém bydlišti málo kontejnerů nebo jsou neustále přeplněny?  
Rozmístění a následný svoz kontejnerů na tříděný odpad spadá do kompetence obcí. Společ-

nost Eko-Kom obcím a městům zapojeným do systému EKO-KOM finančně přispívá na vybu-
dování a provoz systému třídění odpadů a zároveň poskytuje poradenství, jak co nejefektivněji 

systém nastavit a udržovat. Jakým způsobem ale ve finální 
fázi obce, města či městské části řeší rozmístění a svozy 
kontejnerů - to je již na nich samotných. Proto směřujte svo-
je připomínky a stížnosti na nedostupnost, malý počet či 
přeplněnost kontejnerů na obecní úřad nebo městský úřad, 
přesněji na odbor životního prostředí. 
 

Kam s odpadem, který nepatří do kontejneru  
na tříděný odpad?  
Obecně lze říci, že pokud se nejedná o odpad nebezpečný nebo o 

odpad, se kterým se musí nakládat zvláštním způsobem (např. zbyt-
ky léčiv), lze ho odložit do nádob na směsný odpad.  

 
Je normální, že svozový vůz sesypává kontejnery na tříděný 

odpad dohromady? 
Ke svozu kontejnerů na tříděný odpad se běžně používá stejná technika, jako je tomu u svozu 
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směsných komunálních odpadů. Pokud svozový automobil sváží tříděný odpad, měl by být viditel-
ně označen nápisem sbírané komodity. Pak nedochází k pochybnostem občanů o sesypávání odpa-
dů. 

Existují ale i případy, kdy k vysypání tříděných odpadů do 
směsného odpadu skutečně dojde. Jedná se většinou o situaci, 
kdy jsou odpady nesprávně tříděny. Pokud se totiž v kontejne-
rech na tříděný odpad vyskytuje směsný odpad nebo je odpad 
natolik znečištěný, že není možné ani jeho dotřídění, celý ob-
sah kontejneru je znehodnocen a musí být odvezen na skládku. 
Proto je tak důležité třídit správně!   

Co mám dělat s hliníkovými víčky od jogurtů a kovovými obaly?  
Kovové obaly a hliníková víčka odhazujte, pokud existuje ve vaší obci oddělený sběr, do sběr-

ných nádob k tomu určených. Jinak jej lze odložit do směsného odpadu. Větší množství můžete 
odnést do sběrného dvora nebo výkupny surovin.  

Proč třídit, když za svoz odpadů platím a to rok od roku více?  
Tříděním odpadů lze dosáhnout úspory peněz placených na nakládání s odpady z obecního roz-

počtu.. Čím větší množství odpadů je ve Vaší obci vytříděno, tím větší finanční obnos obdrží obec 
od společnosti EKO-KOM. Dále tak méně zaplatí za odvoz a uložení komunálního odpadu na 
skládku. Tato úspora obecních financí se promítá do vašich paušálních poplatků za odpad, či v 
počtu kontejnerů a informačních aktivit na třídění odpadů.  

Kam s vyjetým olejem nebo barvou?  
Obaly s technickými oleji, barvami, ředidly a jinými chemickými látkami odevzdejte na místa 

určená ke sběru nebezpečných látek, většinou do sběrného dvora. Oleje se sbírají také na benzíno-
vých pumpách. Ve většině případů je toto uvedeno na etiketě výrobku.  

Co mám dělat s obaly, které jsou označeny C/PAP nebo C/PP?  
Tyto obaly nazýváme kombinované a patří do směsného odpadu. Skládají se ze dvou či více 

materiálů, které od sebe nejsou jednoduše oddělitelné. Takovým obalem je např. tzv. blistr na léky 
("platíčko" se zatavenými tabletkami). Většinu kombinovaných obalů nelze zpracovat. Výjimkou 
je nápojový karton a některé další kombinované papírové obaly. 

                                                                                                               Zdroj:  www.jaktridit.cz  

 

(1.    část) 
Bývalo jich v Kníně v 30. letech min. století, 

tedy před 2. světovou válkou, jako naseto a 
život se točil kolem nich. Začnu u krámku mně 
nejbližšího. Byl poblíž Merendy (dnes kadeř-
nictví paní Brejchové). Byl to obchůdek se smí-
šeným zbožím Jeronýma Kloudy, jak hrdě 
oznamovala firma nade dveřmi. Měl dvě vý-
kladní okna a vprostřed vchod. Mírné vrznutí 
kované kliky a cinknutí zvonku na pružině 
oznamovaly  příchod zákazníka. Sortiment zbo-
ží byl rozsáhlý – od pytlů s kukuřicí nebo ječ-
menem pro slepice  opřených u levého pultu a 
kameninového nádobí rozloženého na policích i 
na pultu, tj. malých hrnků a misek až po velké 
krajáče a zadělávací mísy, zřejmě výrobků to 
štěchovických hrnčířů. Na poličce nad vchodem 

pro obsluhu se skvěla homole cukru – pro ozdo-
bu nebo zapomenutá? Již dávno existoval cukr 
kostkový a krystal. Základem obchodování byly 
ovšem potraviny. 

Prodejní pult vpravo opatřený šibenicí pro 
zavěšování svazečků fíků a zejména vuřtů čers-
tvých za 0,50,- Kč z poctivého masa nebo těch, 
které se neprodaly a nechávaly se vyschnout za 
0,20,- Kč; ty ostatně byly vyhledávanou po-
choutkou. Svérázný pan Jeroným v zimě i v létě 
v pantoflích pendloval po silnici vedle krámků 
a častoval kolemjdoucí průpovídkami, jako 
např. „Chléb náš vezdejší, buchty jsou jedlejší“ 
apod. Třicátá léta min. století nebyla vlivem 
celosvětové hospodářské krize právě nejšťast-
nější. Tehdy firma Orion dala do prodeje malé 
čokoládičky za 1,- Kč, do kterých vkládala fo-
tografie fotbalistů. Získat fotku Pláničky byl 

Obchody, obchůdky, hostince, hospůdky ... 
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sen všech kluků; pro mnohé z nich však byla 1,- 
Kč nedostupným kapitálem. Pan Jeroným, znalý 
finančních problémů svých malých zákazníků, 
dovoloval v palčivých případech čokoládičku 
opatrně porozbalit a nahlédnout, zda se uvnitř 
nachází, resp. nenachází, fotka vysněného favori-
ta. 

Masnerova ulice – po levé straně za tehdejším 
železným mostem a odbočkou k Oulehlovu mlý-
nu, na prostranství před kovárnou p. Nosákovce a 
částečně nad Hořejší cestou bylo hospodářství, 
v jehož obytném stavení se též čepovalo pivo i 
jiné nápoje a podávalo občerstvení – byl to hosti-
nec, spíše hospůdka, U Břicháčků. Toto vše zmi-
zelo a celý prostor zaujímají budovy Elka. Po 
levé straně téže ulice navazoval šerý krámek pí. 
Petronily Rabiákové, osvět-
lený pouze okny proskle-
ných dveří a zaplněného 
výkladu. Kromě běžných 
potravin a potřeb pro do-
mácnost (košťat, rejžáků 
apod.) zářily na pultě skle-
něné nádoby s bonbony – 
sladovkami, atlaskami, le-
dovkami, pestrobarevnými 
špalky a špalíky, sladkoky-
selkami ve tvaru květu fia-
lek. O několik metrů dál, 
směrem k betonovému 
mostu, měla po pravé straně 
úhledný obchůdek s oknem 
do zahrádky pí. Emilie 
Šrámková. Prodávala potra-

viny, ale hlavně pražila kávu (viz. 
logo z reklamního sáčku). Za be-
tonovým mostem na rohu Kostel-
ní ulice bývalo řeznictví a uzenář-
ství p. Schůta. Jeho syn František, 
vynikající žák, vysloveně studijní 
typ, nemohl zřejmě z finančních 
důvodů (jeho otec zemřel asi v r. 
1935) jít dále do škol, ale převzal 
řeznickou živnost. Všechno moh-
lo být v pořádku, leč nastala ko-
munistická éra, zejména v 50. 
letech živnostníkům příliš nepřála. 
Byli označováni jako nepřátelé 
lidu, jako vykořisťovatelé atd. 
František pomáhal kdekomu a 
nebylo jich málo, kdo tehdy ne-
měli potravinové lístky. Nevím co 
se vlastně stalo, proč si zoufal, 
čeho se obával, že se rozhodl pro 

sebevraždu a vzal s sebou i svou manželku. Na 
hřbitově na pomníku jejich hrobu je nápis začína-
jící slovy: „Lidská zlobo …“. Byl o málo starší 
než já a je mi líto, že nestudoval a že nemohl 
zhodnotit vlohy, které mu byly vrozeny. Události 
však asi nebylo možno zvrátit. 

Potravinářský obchod p. Josefa Hlávky byl 
téměř naproti. Chodívalo se tam též pro svíčičky 
na hroby nebo na vánoční stromky. V č. 125 pří-
mo nad Sudovickým potokem byl příjemný ob-
chůdek s potravinami pí. Pípotové. A jsme na 
Tylově náměstí, jemuž dominuje budova „Na 
Hrádku“, bývalý hostinec, o němž někteří histori-
kové,  např. A. Černý a J. Valenta vyslovují do-
mněnku, že mohl vzniknout ze základů přemys-
lovského lovčího hrádku, což ovšem není nijak 

doloženo. Na přelomu 19.-
20. století v něm bývalo vel-
mi živo. Na sále v poschodí 
se tančívalo, hrálo divadlo – 
byl tu stánek ochotnického 
sdružení „Kollár“, hostil 
kdekterou hereckou společ-
nost nebo loutkaře. V přízemí 
pak byl výčep se vším všudy. 
Pojďme nyní vzhůru Kostelní 
ulicí a navštivme obchod p. 
Königa. Sortiment tu byl vel-
mi pestrý – od potravin, texti-
lií, hlavně šátků, prodával i 
drobné železářské zboží. My, 
školou povinní rybáři, jsme si 
zde kupovávali háčky na udi-
ce. Někteří dnešní vážení 

 

 

   Jeroným Klouda – sedící, po jeho straně stojí sládek Nešuta 



 

pánové se doznávají, že mu platili čokoládovými 
korunami. Rozhodně nebyl tak omezený, aby to 
nepoznal, ale prostě to těm uličníkům toleroval, 
měl je asi rád. Chodíval též s různými potřebami 
pro domácnost jako podomní obchodník. Jedna 
z těchto cest se mu stala osudnou. Při přecházení 
jakéhosi potoka na Sedlčansku upadl obličejem 
do vody a utopil se. Holocaustu se tedy nedožil. 

Sousední domek s kožešnictvím, kloboučnic-
tvím a čepičářstvím manželů Němotových byl 
zřejmě cílem všech paní a dívek, které sledovaly 
módu, protože bez klobouku, event. kožešinové 
čapky v zimě, v létě pak bez slamáku by se byly 
tenkrát cítily úplně nemožnými. Ještě o dům výše 
si otevřela obchůdek s potravinami pí. Kučerová; 
byl velmi příjemný a voněl novotou. Téměř na-
proti bylo pekařství p. Poláčka. Na plošině pod 
kostelem, kam dodnes vede několik schůdků, měl 
potravinářský obchůdek p. Pavelka. Téměř před 
náměstím byl obchůdek pí. Fialové. My, zejména 
děvčata, jsme si tam kupovávali zvláštní cukro-
vinky – žu-žu panenky. Její manžel – provazník – 
spřádal před krámkem provazy – bylo nač se dí-
vat. Kampak se asi poděl jeho kolovrátek? 

Na západní straně nám. Jiřího z Poděbrad, 
hned zkraje, byl obchod s kůžemi p. Šmuclera, 
vedle lékárna p. magistra Procházky, jehož li-
kér „Knínská kmínka“ byl vyhlášený. Pan lékár-
ník se vyznačoval vysokou mohutnou postavou, 
byl vášnivým nimrodem; jeho hrubosrstý ohař 
Boj ho provázel na každém kroku. Když bylo 
hezky, povaloval se Boj na chodníku před lékár-
nou, jinak lehával přímo v lékárně a my jsme 
překračovali jeho nohy. Pan lékárník říkával: 
 „Když si společně stoupneme na váhu, hodí to 
právě 200 kg." 

Vedle lékárny bý-
valo cukrářství p. 
Karla Bělohrada a 
obchod s textilem p. 
Kmocha jako pokra-
čovatele firmy  Klou-
da (viz. fotografie 
členů Kloudovy rodi-
ny před obchodem). 
S e  z ř e t e l e m 
k rozšíření komuni-
kace je celý komplex 
budov od bývalé lé-
kárny, tj. rohový dům 
Kloudů - Kmochů a 
k němu přiléhající 
domek manželů Ku-
čerových zbourán. 
Ještě o něco níže na 
úpatí kopce pak zmi-

zel dům Kramářů s velice známým dámským 
krejčovstvím Josefa Kramaty a dále pak budovy 
s dílnou automechanika Václava Kubce.  

Ale vraťme se na náměstí. Naproti rohovému 
domu Kmochů – Kloudů se po několika schůd-
cích dostáváme nad silnici a jsme před obchod-
ním domem Amálie Slatinové; jak napovídá fir-
ma, byl výběr zboží jistě značný; kromě toho zde 
existovala také krejčovská dílna p. Malčánka. 
V době ještě před první světovou válkou zde řez-
ničil p. Masner a v sousedním domku měl pekař-
ství jeho bratr. Bohužel nutno se smutkem kon-
statovat, že manželé Slatinovi skončili v r. 1942 
holocaustem. Na jižní straně náměstí vedle radni-
ce býval Holoubkův statek, který byl v 30. letech 
min. století zbořen a nová budova se využívá na 
byty a poštovní úřad. Rovněž sousední domek 
byl stržen a v nové budově měla prodejnu bot 
firma  Baťa; po několikerých změnách je zde 
nyní obchod p. Nechyby. V místnostech, kde je 
nyní obchod Vietnamců, bývalo papírnictví a 
vazárna knih p. Ferdinanda Křepelky. Kolik on 
jich svázal! Dodnes na vnitřní straně desek starší 
literatury objevíte razítko s jeho firmou. 

Všichni známe nárožní budovu hostince „U 
Mikulášků“, jejíž stáří se odhaduje na 300 let. 
Škoda jen, že tato starobylost byla za totality 
narušena zbouráním klenby v jídelně. Náhradou 
je strop rovný – snad jako výraz snahy po moder-
nizaci nebo jako oslava vyvlastňovacího proce-
su? Na to dnes už nikdo neodpoví. 

Na protějším rohu, zkraje Žižkovy ulice, stav-
ba obchodního střediska v budovatelském slohu 
pohltila obchůdek paní Hořejšové a holírnu pana 
Matějíčka. 

                                               J. Nešutová 

 

Rodina Kloudova – Kmochova před obchodem. 
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Letos v červenci se náš oddíl 
na naléhavou žádost tajné-
ho „Přítele“ vydal až do da-
lekého Náchoda, abychom 
zachránily všem známého 
kamaráda Večerníčka. Úloha 
to nebyla jednoduchá, zpo-
čátku jsme o jeho únosu ne-
věděly vůbec nic, ale díky „Příteli“, který nám 
přichystal dlouhou a náročnou cestu až do tábo-
řiště a za pomoci dalších večerníčkových postav, 
jsme se postupně dozvídaly detaily únosu. Nako-
nec jsme společnými silami zdolaly zlo a Večer-
níčka zachránily.  
Asi týden před táborem, jsme dostaly dopis od 
tajného „Přítele“, stálo tam: „Pomoc! Unesli na-
šeho kamaráda... jen vy ho můžete zachránit...“. 
Sejít s neznámým jsme se měly v den odjezdu na 
tábor na Smíchovském nádraží v 8:30hod. A tak 
jsme se v pondělí 16.7. v 7 hodin vydaly na ces-
tu. V Praze jsme byly včas, avšak kvůli záměrné-
mu zdržování našich vedoucích jsme nakonec 
zmeškaly schůzku s „Přítelem“! Naštěstí zane-
chal vzkaz, který nám předala nějaká slečna na 
nádraží. Ve vzkazu byl čas, kdy odjet a navíc 
večerníčkový kvíz, který měl prověřit naše zna-
losti o večerníčcích. Vydaly jsme se tedy urče-
ným vlakem do Náchoda, když najednou přišel 
neznámý pán a přinesl další dopis. Musíme vy-
stoupit! Až venku jsme se dozvěděly, že se má-
me jít vykoupat a pak pokračovat dál. Do tábora 

jsme dorazily až ve večerních hodinách po fáborcích od Náchodského nádraží, které nám s dalšími 
úkoly zanechal „Přítel“. Ještě ten večer jsme si každá vybrala svou večerníčkovou postavičku, 
podle kterých jsme se rozdělily do dvojic (mladší+starší) a kterou jsme si mohly připevnit na stan 
jako poznávací jmenovku.  

Druhý a vlastně každý další táborový den, jsme dostávaly dopisy od večerníčků, abychom jim 
s něčím pomohly. A tak jsme  Jájovi a Pájovi pomohly najít a složit roztrhanou fotku, Bobu a Bob-
kovi našly až v Polsku jejich ztracený klobouk, Amálce vyrobily šaty... Některé postavičky za ná-
mi dokonce přišly. Jeden den přiběhla Šebestová, že došlo k tragické nehodě autobusu 3.B. a my 
máme pomoci ošetřit její spolužáky. Vydaly jsme se s ní za kuchyň, kde ležely dvě zraněné holky, 
které jsme ošetřily a zachránily. Nebo jsme třeba celou neděli strávily v ZOO u opice Žofky na 
olympijských hrách, což byla velká legrace (chození na chůdách, šplh, válení sudů...). Každý večer 
jsme si pak u ohně nebo ve spacáčcích společně četly večerníček, kterému jsme ten den zrovna 
pomohly. Za každou pomoc a službu, kterou jsme pro večerníčky udělaly, jsme dostaly nějakou 
radu nebo něco co nám pomůže při záchraně Večerníčka a v boji se zlem. Dostaly jsme např. kot-
lík, čarovný lektvar, buzolu, lékárničku, mapu Večerníčkové říše a velmi důležité semínko, které 
roste se zlem.  

Rostlinka byla asi ze všech věcí ta nejdůležitější, jak rostla, rostlo i zlo kolem nás. Když se obje-

1. dívčí skautský oddíl Nový 
Knín Koťata 

 
   Vás zve na 

již 2. ročník velkého společného výletu 
 

Putování se 
skauty 2007 

Účastníci: 
* děti, rodiče, kamarádi, přátelé… 
* všichni, kteří mají rádi přírodu, hry,  
           písničky…a chtějí si užít prima den 
* věková hranice (6-99…mladší  
               pouze v doprovodu staršího)  
 

Výlet: 
* trasa cca 7km lehkým terénem  
                  po cestách v okolí Knína 
* sraz před zdravotním střediskem  
             dne: 8. 9. 07   v: 10hod.    
* předpokládaný konec kolem 17hod. 
* s sebou: svačinu, pití, buřty,  
    pláštěnku, sportovní oblečení na sobě... 
                    a dobrou náladu v kapse:o) 

 

  
  Těšíme se na Vás             

 
Koťata  

 

Skautský tábor  
VEČERNÍČEK 



 

Měsíčník Novoknínský zpravodaj. 
Číslo 8/2007 vyšlo v Novém Kníně dne 31. srpna 2007. 

Ministerstvem kultury ČR evidováno pod číslo MK ČR E 10608. 
Vydává Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín, IČO 00242888 

Novoknínský zpravodaj                                    16                                                     srpen  2007  

vily první zelené lístky, udělalo to velký nepořádek ve stanech a po tábořišti. Moc zla rostla a při 
prvních květech dokonce zlo pohltilo i část vedení, které se změnilo v zlouny a chovaly se strašně! 
My je naštěstí pomocí dobra, lásky, písniček a dárečků změnily zase v naše hodné kamarády, jen 
jediný kluk na táboře se stále choval podivně! Tak jsme raději uvařili lektvar přeměny v dobro od 
Malé čarodějnice. To jsme netušily, že ho bude potřeba tak brzy, že rostlinka přes noc bude mít 
plody!!! Druhý den nás vzbudily už za tmy, zlo totiž pohltilo i slunce. Musely jsme spěchat! Rych-
le na rozcvičku, vyčistit zuby a na snídani, no a po ní nástup. Teprve pak jsme se mohly vydat na 
cestu po světýlkách, které nám zanechali svatojánští broučci. Šly jsme po dvojicích a po cestě jsme 
trhaly kytičku, vymýšlely písničku a taneček, abychom mohly bojovat se zlem. Všechny dvojice se 
pak sešly u banánovníku, dostaly svačinu a společně vyrazily. Zlouna jsme objevily v blízkém 
lese, obklíčily ho a použily naše zbraně- zazpívaly, zatančily a daly mu kytičku. Tím bylo zlo osla-
beno a mohly jsme mu dát vypít lektvar. Po náročném boji dobra a zla, zvítězilo dobro a zloun 
nám prozradil, že Večerníčka už skoro zničil, ale že když se nás lekl, jak jsme se blížily, zpanikařil 
a Večerníček mu utekl. Je ale příliš slabý a zubožený a nechce se nám takhle ukázat, musíme zpát-
ky do tábora a počkat na tu pravou chvíli a jít Večerníčka hledat. Vrátily jsme se a šly ještě spát a 
odpoledne se vydaly  ho hledat. Po cestě jsme opět plnily úkoly, abychom dokázaly, že jsme dost 
silné, chytré a odvážné holky. Na konci nás čekal dopis, že Večerníček čeká na louce. Rozeběhli 
jsme se za ním a opravdu. Byl tam a vedle krabice s dárečky pro nás a s pozvánkami na velkou 
večerníčkovou párty, kam máme přijít v oblečcích podle postaviček, které jsme si na začátku vy-
braly. A tak jsme druhý den dělaly masky a zdobily tábořiště. Na závěr byl velký slavnostní oheň 
s rychlými špunty a brambůrkami, vyhlašovala se nejlepší zachránkyně z mladších světlušek i ve 
skautkách a taky celkově nejlepší dvojice.  

Zlo jsme společně zničily, Večerníčka zachránily a tak v pátek 25.7. hurá domů!!!   
Myslím, že se letošní tábor moc povedl a všechny jsme domů odjížděly šťastné a se spoustou 

zážitků a dobrodruž-
ství, s pocitem vítěz-
ství dobra a velkého 
přátelství.  

Chtěla bych podě-
kovat těm šestnácti 
světluškám a skaut-
kám, které byly sta-
tečné, veselé, kama-
rádské... tábor bez-
vadně zvládly a část 
z nich dokonce slo-
žila i svůj slib. Velké 
díky si zaslouží ti, 
bez kterých by tábor 
vůbec nebyl, tedy 
tým vedoucích,který 
celý tábor připravil, 
řídil a zajišťoval 
úžasnou pohodu nejen pro děti. Také bychom chtěly moc poděkovat těm, kteří velmi zjednodušili 
naši dopravu na vzdálené tábořiště, a to jmenovitě p.Musilovi a p.Maškovi (z Porostlin), kteří nám 
dovezli věci na a potom i z tábořiště. Všem ještě jednou velké DĚKUJU a těším se na skautě 
v září a s ostatními snad zas příští léto. 

 

pac Koťata 


